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 תודה מראש!!!

 היום אין הנהגה... אין!! אין הנהגה... רגע ופעם היה??
אתה זוכר... לפני הרבה זמן היה איזה אסון במירון... היו גם טילים בדרום... היה גם אסון בקרלין... כן... היה משהו כזה אם 

 פעם... אבל הלאה... מאז היו עוד כמה כותרות בעיתון... 
הרי לא רוצים ח"ו האסונות האלו צריכים להמשיך להיות הכותרת הראשית... מסיבה אחת פשוטה: כי אנחנו  אז זהו שלא!!!

עוד כותרות האלו! ואם לא רוצים... אז צריך להמשיך לשים את זה בכותרות ולחשוב במה אפשר להתחזק... ובמה אפשר 
 להשתנות לטובה... 

--- 
מישהו הראה לי מכתב עוצמתי וסוער שמישהו כתב בדם לבו ומעומק לב.. התוכן של המכתב היה: ש... שאחרי כאלו נוראים  

אי אפשר להישאר שאנן!! גם לא מספיק לשלוף את החיזוקים הקבועים והנדושים... ההנהגה של הציבור החרדי  שקרו...
צריכה לקום ולעשות איזה שינוי פנימי יסודי!!! היהדות החרדית צריכה לעשות חשבון נפש מעמיק ולהסיק מסקנות 

התעוררות... ולהגיד שצריך להתחזק  ולהסתפק בזה.. משמעותיות ולעשות משהו רציני... אי אפשר להישאר עם אותם עצרות 
צריך משהו מטלטל!!! צריך איזה מהפך בגישה ושמישהו פה ידפוק על השלחן ויתבע שינויים בייחס לכל מיני עוולות או 

 דברים שדורשים תיקון בציבור החרדי.. 
 עד כאן התוכן של המכתב פחות או יותר... 

מזדהה עם הסגנון הזה... תמיד!!! תמיד הפריע לי... קורה איזה אסון... קורה משהו דרמטי עכשיו... אני באופן אישי מאוד 
שכולם מבינים שהקב"ה מדבר איתנו... ותכל'ס... בשטח שום דבר לא זז באמת!!! גם כשכבר עושים עצרת התעוררות... 

זהו!! רבותי!! הסוף לעוול מספר אחד... מגיעים רבנים ומחזקים ומעוררים... אבל אין איזה דפיקה דרמטית על השלחן... 
... למה?? למה אין את הבום הזה?? למה אין את הדפיקה על השלחן?? אני מתאר לעצמי שיש הרבה 2סטופ לבעיה מספר 

אנשים שמזדהים עם התחושות האלו... נו... למה הציבור החרדי לא באמת מזיז את עצמו?? הרי אנחנו אחרי שנת קורונה 
 .. האם משהו זז?? כלום!!! כלום!!!!! מאוד מטלטלת.

 ואז!!! מה התגובה שמתבקשת.. מה המשפט הבא שנשלף כמעט מעצמו???
אין מישהו שבאמת יכול לדפוק על השלחן  אין היום הנהגה!!! אין!! אין הנהגה!!אנחה עמוקה... תשמע... אין מה לעשות... 

ין הנהגה... כל רב אומר שצריך להתחזק במשהו אחר... ותכל'ס... אין ולהגיד אחד שתים שלוש... לא... מה... אתה לא רואה? א
משהו ברור...  פעם!!! פעם היתה הנהגה... פעם גדולי ישראל היו מתאספים... מחליטים החלטות... וזהו... דופקים על השלחן 

 עה...ומבצעים שינויים... פעם היו מבצעים מהפכות... אבל היום... אין... אין... כצאן בלי רו
מכיר את המשפטים האלו??? אז כעת אני רוצה לגלות לך סוד: אני יכול להעיד.. שאני  אלו משפטים מאוד מוכרים בדורנו!!!

מאז שאני זוכר את עצמי... כבר ידעו להגיד את זה... אז פעם אמרו את זה  לפחות שלושים שנה!!לבד מכיר את המשפט הזה 
רוב... אח"כ אמרו את זה לאחר פטירתו של הרב שך... ועכשיו אומרים את זה אחר  אחר פטירתו של החזון איש והבריסקער

פטירתו של הרב שטיינמן... ואני מציע לך לשאול יהודי בן שמונים... ואתה תתפלא לשמוע שאת המשפט הזה אמרו גם בדורו 
 של החפץ חיים.. וגם לפני כן... 

בירושה במשך דורות ע"ג דורות... שאין הנהגה.. ואין מי שיעמוד  בקיצור: התברר לי להפתעתי שהמשפט הזה כבר עובר
בפרץ... דא עקא שכל דור לוקח את זה בנימה אישי... כאילו אתמול זה קרה... כאילו הגדול בישראל האחרון שהיה איתנו... 

יים באיזשהו חלום... מדמיינים על בימיו הייתה הנהגה... ומכאן ואילך... זהו... אין הנהגה!!!  בקיצור: בשורה התחתונה אנחנו ח
איזה דודה אחת שקוראים לה "הנהגה.." יושבים ומחכים לה בנמל... מדברים עליה שהיא אמורה להופיע והיא איננה... ואז 

מי אמר בכלל שיש כזה  ואני מנסה בזהירות ובחשש לשאול שאלה כפרנית:מרימים ידיים ואומרים... מה לעשות... אין הנהגה... 
 שנקרא הנהגה??? דבר 

 אז רגע רגע... לפני שאתה סוקל אותי באבנים..
 בייחס למה???אבל השאלה היא  ברור שיש!!! ברור שיש כזה מושג שנקרא הנהגה!!!

לדוגמא: חסיד שנכנס לרבי שלו בהכנעה ומוכן לקבל ממנו דרך בעבודת ה'... פה יש הנהגה!!! לחסיד הזה יש הכנעה!! אם לי 
לשמוע להוראותיו לי יש הנהגה!! אבל לשבת רגל על רגל ולדבר על איזושהי הנהגה שאמורה להגיח כאן  יש רב שאני מוכן

ולהזיז את העניינים... מי אמר שיש כזו דודה??? אני יודע שיש מכונית שחולפת כאן... יש גם מטוס שחולף כעת מעל ראשי... 
 לי... אולי אתה צריך להיות הנהג?? אבל הנהגה??  מי אמר שיש איזה הנהגה שאמורה לפעול!!! או

המילה הנהגה... זה... זה סוג של רכב ללא נהג... אני יושב לי בחיבוק ידיים ומדבר על איזה הנהגה שאמורה לפעול ואיפה 
והשאלה הזו מאוד קריטית... כי... כי אם יתברר שבאמת  ואני פה מנסה להטיל פצצה ולשאול: מי אמר שיש כזה דבר???היא?? 

ן כזו דודה שנקראת הנהגה.. אז הגיע הזמן להפשיל שרוולים ולהתחיל להזיז את עצמנו ולהפסיק לחכות למישהו שלא אי
קיים שיעשה את העבודה במקומנו... ושוב: אם אתה תתפוס את הרגלים ותכנע לרב... בטח שיש פה הנהגה!!! אתה קבלת על 

שידפוק לנו בדלת ויאסוף אותנו ויעשה לנו פיזור בשכונות הצפון עצמך הנהגה... אבל לחכות שיהיה איזה נהג של הנהגה 
   בירושלים... מי אמר... 

 בגיליון זה... על דעתו של העורך בלבד... 4-3ההמשך בעמוד 
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 למה שאני לא אאמין למרגלים... הרי משה בעצמו שלח אותם...??
ישנה תמיהה גדולה בפרשת השבוע: בקשנו ממשה רבינו שישלח מרגלים... משה רבינו מינה שנים עשר 

ו ומה שהם יגידו נעשה... אנשים!! משה רבינו בכבודו ובעצמו סומך עליהם!! מינה אותם בשביל שילכו ויגיד
 והנה הם הלכו... וחזרו... ואמרו מה שהם אמרו... 

אז למה יש עלי תביעה שהאמנתי להם?? הרי זה מה שסוכם!!! משה רבינו בכבודו ובעצמו החליט לסמוך 
עליהם ולשלוח אותם לרגל את הארץ... שהמשמעות היא שברגע שהם חוזרים אז מה שהם יגידו מקובל 

ז למה ברגע שהם חזרו והוציאו דיבה אני פתאום אמור לחזור בי ולא לסמוך עליהם?? הרי תסכים עלינו... א
איתי שאם יש לשנינו ויכוח והחלטנו ביחד על איזה בורר מסוים... שנינו הסכמנו שהפשרה שלו מקובלת על 

ואגיד שאני חוזר שנינו!!! והנה פתאום הבורר פסק נגדי... אתה מסכים איתי שאם כעת אני פתאום אתנגד 
 בי ולא אוחז ממנו והוא בכלל לא מבין ולא צודק... אתה מסכים איתי שזה לא הגון?? 

כי... כי סיכמנו מראש שאנחנו כן סומכים עליו... זאת אומרת: ששנינו לקחנו בחשבון את שתי האופציות... 
א חן בעיני... פתאום אני לוקח שהבורר יגיד או ככה או ככה... אז לא יתכן שברגע שהבורר אמר מה שלא מוצ

ברגע ששלחנו מרגלים!!! והחלטנו שאנחנו סומכים עליהם... אם ככה על אותו משקל: אחורה ולא אוחז ממנו.. 
הגיעו ואני המשמעות היא שמה שהם יגידו אנחנו מקבלים... או כך או כך... אז למה יש עלי תביעה שברגע שהם 

 קיבלתי את דעתם... אז אני לא בסדר... למה?? הרי אני פה זה הולך לפי הספר..???
ומה התשובה?? אמת ויציב!!! לפי הספר אנחנו צודקים!! אנחנו מכבדים הסכמים... סיכמנו שסומכים על 

 הדיאגנוזה של המרגלים... והנה הם הגיעו והוציאו דיבה... זכותי לקבל מהם.. 
  דעות מוקדמות!!!!כאן מגיע האבל הגדול!! סו"ס לכל אחד מאיתנו יש אבל!! 

גם כשקבלתי על עצמי לקבל את הפשרה של הבורר... סו"ס אתה מבין לבד שעד לפני רגע קיויתי שהוא יפסוק 
לטובתי... סו"ס אני רוצה את הכסף אצלי... וברגע שהבורר פסק נגדי... יש את התגובה הראשונה!!! את התגובה 
המאוכזבת... את התגובה המכחישה לכה"פ ברגע הראשון... התגובה הטבעית שמיוחסת לדעה הקדומה!! עד 

 הרגע חשבתי שאני יצא צודק... ופתאום מתברר שהוא יצא... אז אאוף... למה... זו תגובה טבעית שמתפרצת... 
ו דיבת הארץ... עם ישראל מיד זו הנקודה!!! זה מה שלא היה בחטא המרגלים!! ברגע שהמרגלים הגיעו והוציא

 קיבלו את זה... מיד פרצו בבכי... נתנה ראש ונשובה מצריימה... 
רגע... איפה הדעות הקדומות?? איפה ההלם הטבעי... עד הרגע חשבנו שהיא ארץ זבת חלב ודבש... אז איך 

היא ארץ אשר לא יכול להיות שכעת אומרים לנו שהיא אוכלת יושביה?? אני בהלם!!! עד השניה ידעתי ש
במסכנות תאכל בה לחם... ופתאום אומרים לי שממש לא.. איפה האאאוף הזה... איפה התגובה הטבעית של 
בן אדם שעד הרגע חשב משהו אחד וכעת הוא באמצע לעכל את הגלולה... ואת האכזבה שזה לא כמו שהוא 

 חשב... 
ידית!!! זה שהם כ"כ הזדהו ברגע הראשון על זה עיקר התביעה!! זה שהתגובה של עם ישראל היתה כ"כ מ

 עם מה שהמרגלים טענו ומיד התחילו לבכות... מה זה אומר??
שזה לא המרגלים... אלא אנחנו!! וזה מה שמשה רבינו חושף את הקלפים בפרשת דברים: ותרגנו באהליכם 

את אומרת: עוד ותאמרו בשנאת ה' אותנו הוציאנו מארץ מצרים לתת אותנו ביד האמורי להשמידנו!! ז
הרבה לפני שהמרגלים הלכו... כבר אז אנחנו לא באמת נתנו אימון לה' אלוקינו... מהרגע הראשון שמשה 
רבינו אמר לנו "אעלה אתכם אל ארץ זבת חלב ודבש..." כבר אז חשדנו שהולכת להיות פה איזה עקיצה... לא 

ו ורק הוציאו מילה אחת של דיבה רעה יכול להיות שהקב"ה כל כך מפרגן לנו... וברגע שהמרגלים חזר
 מהפה... הופה!!! בבת אחת כולנו הזדהינו איתם בכל מילה!!! מיד עיכלנו את זה... 

אפשר לומר על דרך המליצה: זו הסיבה שליל תשעה באב נקבע לבכיה לדורות... כי אם עם ישראל היו 
ם כעת קלטו את הבררוך... הם כעת מתחילים לבכות למחרת בצהרים או למחרת בערב... טוב... נו... ה

מתחילים לעכל את הבשורה הקשה... נו... אפשר להבין למה הם בוכים... אבל איך יכול להיות שבשניה 
שהמרגלים הגיעו... במשפט הראשון כל כלל ישראל כבר עיכלו את הבשורה, כבר למדו את המפה חדשה 

 וכבר כיוונו את הוויז חזור למצרים 
 ! התביעה היא שמראש כבר "בדבר הזה אינכם מאמינים בה' אלוקיכם",על זה התביעה!!

--- 
לכל אחד מאיתנו יש רגעים של זעזוע מוח... רגעים של משבר שפתאום יש כל מיני תהיות.. כל מיני שאלות... 

 ודווקא אז מגיע רגע המבחן הנוקב ביותר: מה הדעות המוקדמות שלי...
 י"ג עיקרי אמונה!!!!ודי??? אתה יודע מה הדעה המוקדמת של יה 

זו ההנקודה של י"ג עיקרית... תמיד לא הבנתי: מה ההבדל בין האמונה בתחיית המתים לבין האמונה 
במלחמת גוג ומגוג??  שני הערכים האלו כתובים בפירוש שהם יהיו! וממילא מה ההבדל בין האמונה בגוג 

אחד מי"ג עיקרים וזה לא?? כמדומני שזו  ומגוג לבין האמונה בתחיית המתים?? במה זה מתבטא שזה
 שאלה מתבקשת...

לדוגמא: אם בגמ' כתוב משהו והגאון מוילנא  לדעה המוקדמת!!!אני חושב שנקודת ההבדל היא בייחס 
אומר אחרת... אז על מי פה הקושיה.. האם הקושיה היא על הגמ' או על הוילנא גאון... פשוט שהקושיה היא 

הגמ' היא ההנחת יסוד!!! כבודה במקומה מונח... והגאון צריך להעמיד את שיטתו איך על הוילנא גאון!! כי 
 הוא מסתדר עם הגמ'... 

אותו דבר כאן: אחד מעיקרי האמונה שמשה רבינו הוא אב לנביאים! מה שמשה רבינו אומר זה אמת!!! 
הם מדברים במנגינה אחרת... נקודה!!! אה... אבל שלחנו מרגלים... משה רבינו בעצמו שלח אותם... ופתאום 

 הם סותרים את דברי משה רבינו... 
נו... כעת מי ההנחת יסוד ומי הקושיה... זה החידוש של י"ג עיקרי האמונה... היות והאמונה במשה רבינו זה 
אחד מעיקרי האמונה... אז מה שמשה רבינו אומר זו הנחת יסוד... ואם המרגלים אומרים אחרת... על עליהם 

שיה... אותם צריך לתרץ... הם צריכים ליישב את הסוגיה ולהסביר איך זה מסתדר עם משה רבינו... לא יש קו
 משה רבינו צריך להביא עורכי דינים שיסבירו אותו... אלא הכדור אצלם... הם נשארו בתיובתא... 

שלמרות  זה נראה לי המשמעות של עיקרי אמונה!!!! שעיקרי האמונה זה הנחת יסוד!!! וזו הסיבה
שהיהדות מעודדת משא ומתן... והגמ' מלאה בקושיות ובפירכות... אבל כשזה מגיע לעיקרי האמונה אנחנו 
לא מעודדים שאלות.. למה?? כי איזה קושיה שתשאל... בסופו של דבר עיקר האמונה על מקומו יעמוד!! 

!!! ביהדות לא כל דבר הוא ישאר הנחת יסוד... ואתה תצטרך לשבור את הראש ולקבל תשובות... כן!
 אובייקטיבי... לא כל דבר נתון לדיון... ודו"ק...

 

לקראת ימי הקיץ הבאים עלינו לטובה 

 ניתן לקנות את הספר "וימאן"

העוסק בנושא התמודדות בשמירת 
 העיניים והמסתעף. 

)כי ישמע ה' " אהבתיכמו כן את הספר "

העוסק בענייני תפילה ופתיחות  קולי..(
רגשית בנימה אישית מול אבינו שבשמים 

 עד בא הישועה בע"ה. 

 את ה' אלוקיך(-) "ואהבתואת הספר "
העוסק בקבלת מלכות ה', כיצד לקבל 

ולשמוח ולגדול מתוך הנתונים שה' מעמיד 
 בפני כל אחד מאיתנו

כל זה במוקדים הרגילים של גיליון זה. 
  2008306506  2003867250ובפלא': 

--- 
 חוות יאיר או "כפרני" יאיר???

כן... בימים אלו מרחפת על העם היושב בציון ברית 
ידועה לשימצה בין שני...... שרוצים שוב לכפות עלינו 

 את חוות יאיר... שהתרגום מפרש: כפרני יאיר... 
יאיר זה לא שם  .נלך נא בעקבות השם יאיר......

ם אחד מקדושי עליון... הגמ' בבבא מודרני!!! זה ש
בתרא אומרת: שיאיר בן מנשה היה שקול כנגד רובה 
של סנהדרין!! לא... לא מדובר פה ברוב ח"כ בשביל 

 להקים קואליציה אלא רוב סנהדרין!!! 
ומה היה הסוד של יאיר בן מנשה? שהוא היה משבט 
יהודה ושבט מנשה עשו במשך השנים שטייגן 

הם הבינו שהדבר הנכון ביותר הוא באהבת ישראל... ו
לקח את עץ אפרים ואת עץ יהודה וקרב אחד אל 
אחד והיו לאחדים בידיך... והם פשוט הסכימו 
להקצות שלושים ושתים עיר משלהם ולו בשביל 
לזכות לקחת חתן משבט יהודה... ואכן הם לקחו את 
חצרון משבט יהודה והוא התחתן עם נכדה של 

ראשון בין יהודה ליוסף הלא מנשה והנכד המשותף ה
 הוא הליגער יאיר בן מנשה!!!! 

מה הפלא שהוא היה אדם כ"כ גדול ששקול כנגד 
רובה של סנהדרין... בטח כשיהודה ויוסף 
מתחברים... מיד ותחי רוח יעקב אביהם... כשיש 
צאצא משותף לשני מרכיבי התיקון השלם.. מיד 

... מי מגיח אור עצום בסדר גודל של יאיר בן מנשה
יודע אם שני השותפים האלו ששוב פעם רוצים 

 להתחבר... מי יודע אם זה לא בא לנו כרמז...
יהודה ויוסף... הגיע הזמן שתתחברו!!! הגיע 
הזמן שתבינו שאתם צריכים אחד את השני... 
הרי ברגע שתקום כזו ממשלה הרי אתם בטח 
תהיו אחד עם השני... יהיה לכם צרה 

לשכינה בודאי יצליחו  משותפת... המעיקים
לאחד אתכם... אז אולי ברגע האחרון ננסה 
למנוע את זה... אולי נלמד מהם.. הרי מפרידים 
ביניהם כאלו תהומות של אידאולוגיה... אבל מה 
לא עושים בגלל שנאה שמקלקלת את השורה... 
אם ככה... יש לנו ממי ללמוד!! גם אם בינינו יש 

בינינו... אבל  תהומות אידיאולוגים שמפרידים
שמקלקלת את השורה... למען יש לנו אהבת ה' 

בית ה' אבקשה טוב לך... למען האבא המשותף שלנו 
שמחכה לבא לשכון בתוכנו.. והוא מחכה שנבין אחד 
את השני... הוא מחכה שניקח אחד אל אחד והיו 
לאחדים... אה... אנחנו לא יודעים איך להיות יאיר בן 

את הגיע הזמן שנקבל החלטה: מנשה?? אז הנה..... 
מי אנחנו רוצים?? את כפרני יאיר או את יאיר 

 בן מנשה..



 

  

עמוד עמוד עמוד... אתה הרכוב.. 
 אתה המנהיג.

המשך: אבל אני אגלה לך סוד: באמת מאיפה 
הרי  הנהגה??מגיעה מילת הקסם הזו שנקראת 

ס אנחנו לא לגמרי מדמיינים... אין עשן בלי סו"
אש... אם כולנו מאשימים ומחכים לאיזושהי 

 הנהגה... סימן שיש משהו... 
אז אני אגלה לך על מה אנחנו מדברים בלי לשים  

 לב: 
במשך הדורות קרו כל מיני מהפכות חיוביות 
דרמטיות בכלל ישראל... מדובר במהפכות שהצילו 

עם ישראל!!! לדוגמא:  יום אחד בהיר קמה את 
תנועת בית יעקב!! יום אחד קם "ועד הישיבות.." 
יום אחד קם המושג הקדוש שנקרא "אברך כולל..." 
וגם לא צריך להגיע רחוק... יום אחד קמה קופת 
העיר וועד הרבנים... יום אחד קם עזר מציון ולב 

יגוד מלכה... ו... ויום אחד גם קם המושג שנקרא "א
 בני הישיבות..." 

עכשיו מה המכנה המשותף בין כל הארגונים 
 שהזכרתי כאן??

 אדם אחד בודד!!!!שכל הארגונים האלו קמו ע"י 
 אשה אחת בודדת...תנועת בית יעקב קמה ע"י 

שהיה אכפת לה כבוד שמים... היה איכפת לה 
מחינוך בנות ישראל וקמה ועשתה... המושג שנקרא 

תחיל מאי"ש אחד חלוש וחולה... כולל אברכים... ה
שהיה לו חזון להקים דור של תלמידי חכמים והוא 
פתח את הכולל הראשון ודחף את המושג כולל 
אברכים... וכן הלאה וכן הלאה... גם קופת העיר זו 
יוזמה של בן אדם אחד מקסימום שנים... וכנ"ל 
הארגון הטרי שנקרא איגוד בני הישיבות זה גם 

י אחד שהיה איכפת לו מהרוחניות יוזמה של יהוד
של בחורי ישיבות בבין הזמנים... הוא קם ופתח 

 עד כאן ברור???וכולם הגיעו בעקבותיו... 

אבל מעתה!!!! אחרי שאותה אחת בודדת פתחה 
את בית יעקב... לאט לאט... לאחר הרבה שנים... 
היא הצליחה ליצור מהפכה שקטה והארגון הזה 

קבע והתמסד!!! וברגע הלך והתעצם... הלך והת
שהוא התמסד... כעת ההנהגה באמת עומדת 
מאחורי זה... כיום כשאתה רואה את תנועת בית 
יעקב... כולנו יודעים שההנהגה של היהדות 
החרדית עומדת מאחורי זה עם כל העוצמה!!! 

 נכון... אבל מי פתח את זה? 

 מי יזם את זה?? מי התחיל?? אשה בודדת... 

בר... גם כשאתה רואה את כל גדולי וככה זה בכל ד
ישראל עומדים ומעתירים בשביל קופת העיר... 
וכולנו יודעים לדקלם שהיא הקופה של גדולי 
ישראל... אמת ויציב!! נכון... זו קופה של גדולי 

יהודי אחד ישראל... אבל מי פתח את הקופה הזו?? 
כמה שגדולי ישראל מעודדים את הקופה  בודד!!!

ם בה בכל הכח... בסופו של דבר היה הזו ותומכי
צריך פה את היהודי הבודד שיקום ויזום את זה!! 
שיהיה משוגע על הדבר... ואחרי שהוא יזם ופעל 
ופתח כזו קופה... כעת ההנהגה תומכת בזה 

ומכאן נובעת ועומדת מאחורי זה עם כל העוצמה...  
  הטעות שלנו!!!

כת כי היות ואנחנו רואים שההנהגה מאוד תומ
ועומדת מאחורי איגוד בני הישיבות וגם בבית יעקב 
וגם בועד הישיבות... אם ככה: מתקבלת מין תחושה 
שההנהגה היא זו שפתחה את זה!!! ההנהגה פתחה 
את איגוד בני הישיבות... ההנהגה פתחה את בית 
יעקב... ההנהגה פתחה את הכוללים ואת ועד 

 הישיבות....

כי בשביל לפתוח משהו וזה טעות!!! למה זה טעות?? 
זה דבר בשביל ליזום מהפכה חיובית???  ? ! ? ! ?

  שיכול להגיע רק מלמטה!!!
מהפכה רוחנית אף פעם לא יכולה לצמוח מלמעלה... 

 רק מלמטה!!!
ופה הטעות שלנו... אנחנו רואים שההנהגה ראתה 
את מצב החינוך של בנות ישראל והיא פתחה את 

ת המצב של הבחורים בית יעקב... ההנהגה ראתה א
בבין הזמנים ופתחה את איגוד בני הישיבות... נו... 
אם ההנהגה יודעת ליזום כאלו מהפכות רוחניות... אז 
נו... הנהגה... איפה את היום...? למה את לא מגיעה 

 גם עכשיו ויוזמת מהפכות?? 
ומה ההנהגה עונה??? קינדרלעך... הנהגה היא לא 

סה"כ כלל ישראל... ההנהגה היא במילת קסם!!! 
בשביל להזיז משהו... צריך פה מישהו אחד שאיכפת 

אם אתה תזיז  וזה אתה!!!לו ויקום ויעשה מעשה... 
את עצמך ותחליט לעשות מהפכות... אתה תתחיל... 
אתה תעשה את שלך... תדחוף עם כל הכח ולאט 
לאט תתחולל פה מהפכה... ואז ההנהגה תבא ותתן 

מאחוריך... אבל אתה  לך תמיכה גבית ותעמוד
תתחיל... כי אם אתה מחכה לאיזה גוף כזה מסתורי 
שנקרא הנהגה שהוא יבא ויפתח את הדלת ויגרור 

  אז זהו שלא!!!אותך... 

פה אנחנו תקועים!!! אנחנו יושבים כל היום בחיבוק 
ידיים ומחכים לאיזה הנהגה שתבא ותטפל בבעיות... 

הפכן... אתה לא אדוני!!! זה אתה!!! אתה תהיה המ
תקום... אתה תזיז עניינים... אתה תחליט לעשות מה 
שאתה יכול... ואח"כ ההנהגה תאמץ את ההצלחה 

 שלך...

וההסבר הטכני פה הוא פשוט: הרי מי זה בדרך כלל ההנהגה??? 
ההנהגה ע"פ רוב זה כמה מגדולי ישראל שהם בעצמם עשו 

ה בהרבצת מהפכות רוחניות... אם זה בהעמדת ישיבות... אם ז
תורה... או בפסקי הלכה או בהרמת קרן ישראל... בקיצור: לכל 
אחד מגדולי ישראל יש את הזיכוי הרבים היחודי והמהפכות שהוא 

 תרם לכלל ישראל...

וכעת לצורך העניין אותם גדולי ישראל נקראים הנהגה!! בשביל 
את כל הגיבוי והדחיפה... שאתה כעת תגיע  לךמה??  בשביל לתת 

רך אתה!!! ותתרום אתה את חלקך למען כלל ישראל... אל בתו
תחכה שהם יעשו את המהפכות בשבילך... כי את המהפכות 
שלהם הם כבר עושים... וכעת הם הניחו לך מקום להתגדר בו 

 ולשמש לך כרוח גבית...( 

--- 
עכשיו באמת למה??? למה מהפכות יכולות להגיע 

 רק מלמטה??? 
ולה ליזום מהפכות למה באמת ההנהגה לא יכ

 רוחניות?? 
מסיבה פשוטה: יש כלל ברזל: את היחיד אפשר 

)שנאמר: לכפות!!! אבל את הציבור אי אפשר לכפות 

!!! ההנהגה היא ציבורית... אם כלל "לרצונכם" ואכמ"ל(
ישראל יחליטו ח"ו לעשות שביתה.. לא רוצים לבנות 
את בית המקדש... לא רוצים לשמור שבת... יש מה 

ות?? אין!!! אם היחיד לא רוצה.. פה יש מלקות.. לעש
פה יש ד' מיתות בית דין... יש דרכי אכיפה כיצד 

לאכוף את היחיד... אבל את הציבור אי אפשר 
לאכוף נגד רצונו... ומעתה: היות וההנהגה היא 
הנהגת הציבור... אם הציבור מחליט לא לשתף 
 פעולה אין מה לעשות!! ההנהגה משותקת.. הידיים
שלה כבולות... זה כמו כלה שלא מעוניינת ללכת 
לחתונה... מה יעשה הצד של החתן?? אין!!! אין לצד 

 של החתן מה לפעול בנידון... 

אבל!!! אם אחותה של הכלה... האח של הכלה.. או 
כל אחד אחר שעומד  מצד הכלה... אם הוא יבא 
וישכנע וידבר על לבה של הכלה ויגרום לה לרצות 

ך... כאן יש סיכוי... כאן אפשר להחיות את השידו
בחזרה את השידוך מחדש... אבל כזה דבר לא יכול 

 להגיע מהצד של החתן!!! 

על אותו משקל: ההנהגה עומדת מלמעלה!! זה 
העומד מצד החתן!!! כל זמן שהציבור משתף 
פעולה... מעוניין... רוצה לשלוח לבית יעקב... רוצה 

נהגה מגיעה ותומכת לתרום לקופת העיר... כאן הה
 בכל הכח..

אבל אם הציבור לא משתף פעולה... כאן ההנהגה 
לא יכולה לפעול... כאן רק מישהו מלמטה יכול 
לפעול... רק איש פרטי יכול ליזום התעוררות 
מלמטה... ולכן כל המהפכות הרוחניות התחילו רק 

 מלמטה... ואכמ"ל

גם אם אתה רואה שההנהגה  ולכן אסור להתבלבל!!
עומדת מאחורי כל מיני מהפכות רוחניות הכי 
דרמטיות שיש בכלל ישראל... אסור לשכוח שזו 
תחנה שניה!! כי המחולל הראשון היה יהודי בודד 

כל ההבדל בינך לבינו הוא הבדל ---בדיוק כמוך... ש
 אחד ויחיד!!! 

שילב ידיים וחיכה להנהגה שתעשה את  לאשהוא 
ילו אתה...?? אתה...?? העבודה במקומו... ו... ו... וא

אתה כעת תחליט האם אתה ממשיך להיאנח 
בשברון מתנים ולשאול איפה ההנהגה שתפתור את 

עמוד עמוד עמוד ר' יענקל -הבעיות במקומך... או ש
חתן תורה!!! אתה ואתה!! כן... אתה... אני מצביע 
כעת עליך... אתה קריינא דאיגרתא... אתה גם תהיה 

כ כואב את השנאת חינם... הפרוונקא... אתה שכ"
מאוד אכפת לך המצב הרוחני של בחורי ישראל וכן 

אתה  קום!!! עמוד עמוד עמוד!!הלאה וכן הלאה.. 
תתחיל את המהפכה... אתה תקום ראשון ותיזום 
את הצעד הראשון שאתה יכול לעשות... ואח"כ יגיע 
"אור מקיף" ותרגיש איך שאתה מתמלא בעוד 

. ואז לאט לאט אתה תראה כוחות ותעצומות נפש..
איך שאתה בעצמך יצרת מהפכה... ומכאן ואילך זה 

 כבר יתגלגל מעצמו... והזכויות שמורות לך...

   --- 

אני רוצה להשתמש בדוגמא מרתקת שיכולה 
 להחכים אותנו: 

דוד המלך!! כשדוד נהיה מלך הוא מיד רצה לבנות 
שיתף את בית המקדש!!! דא עקא שעם ישראל לא 

פעולה... עם ישראל לא רצו לבנות את בית 
)לא משנה כעת למה... כבר כתבתי על זה כאן המקדש... 

וכפי שסיכמנו אם ישראל לא רוצים  בגיליון פעם...(
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ביהמ"ק... אז אי אפשר לזוז קדימה... כי  צריך 
ואם כלל ישראל לא דורשים  תדרשו...""לשכנו 

... מה עושה נווחפצים בביהמ"ק אז הכל תקוע... 
דוד בהתחלה מנסה להשפיע...  דוד המלך???

להסביר... אבל דוד רואה שעם ישראל לא... לא 
איתו... לא משתכנעים... לא משתפים פעולה... 

  נו... מה עושים בכזה מצב???

נו... תגיד אתה... מרימים ידים ונאנחים... אוי... 
הדור שלנו... דור ירוד... ונכנסים למיטה... 

שה... תעדכן אותי מתי הדור שלנו יחליט ובבק
 לזוז... 

דוד רואה שאין שיתוף פעולה מצד  אז זהו שלא!!!
 כלל ישראל.. 

אני אסתדר לבד... דוד  אין בעיה!! לא צריך!!!!
מפסיק לדבר על הנושא... והוא מתחיל לעבוד 

 מה עושה דוד??בשקט.. לבד... באופן עצמאי...  
ר לעשות מלחמות... הוא מתחיל לא פחות ולא יות

מדובר במלחמות הרשות... הוא יוצא עם הגיבורים 
שלו... עם העובדי ה' שכן סרים למשמעתו... והם 
יוצאים וכובשים מדינות שלימות... וחוזרים עם 
כמויות של שלל וביזה... כמויות אסטרונומיות של 
זהב ונחושת וכסף... ואת הההכל דוד המלך 

דוד שוב הולך מקדיש לבית המקדש!! וככה 
למלחמה ושוב חוזר עם אוצרות בלתי נדלים של 
כסף וזהב והוא מוציא לכולם את העיניים... אוה... 
כמה כסף וזהב... למי כל זה? להון האישי של דוד 

 המלך?? 

 מה פתאום!! הההכל ישירות לבית המקדש!!!
אסור לנגוע... אסור ליהנות אפילו בשווה פרוטה... 

ראל כבר מסונוורים לגמרי זה מעילה... עם יש
מההון האדיר שנצבר כאן... ודוד שותק... לא 
מדבר!! לא משכנע... רק ממשיך בדרכו... ממשיך 

 להגדיל את ההון של אוצרות בית ה'... 

נו... תנסה כעת לדמיין לבד לאן זה מתפתח... 
לאט לאט נוצר מהפכה תדמיתית שקיטה... 
 הנושא של בנין בית המקדש מתחיל לקבל

איזושהי יוקרה... העויילם קולט שבית המקדש זה 
כבר לא עוד איזה עמותה צולעת עם חובות 

בעמותה שכולם בורחים ממנה... לא... מדובר פה 
וככה... בלי לדבר מילה  שמגלגלת מיליארדים!!!

דוד המלך יוצר מהפכה תדמיתית.. בית המקדש 
מתחיל ליצור עניין רב... ואז בסוף ימיו של דוד 

מתחיל לקצור את הפירות... "שמחתי  הוא
 באומרים לי בית ה' נלך..." 

הנה לך דוגמא מאוד ממחישה של מהפך ציבורי 
שצריך לקרות!! ודוד המלך עומד חסר אונים מול 
ציבור עקשן שלא משתף פעולה... מול אנשים 
מתוך המערכת שתוקעים מקלות בגלגלים ולא 

ו עושים?? נותנים לזה לקרות... אז מה אנחנו היינ
היינו נאנחים.. מאשימים את הדור הזה וזהו... 
נסוגים לאחור... מה אעשה... זה לא תלוי בי... זה 
תלוי בציבור.. בהנהגה... אז זהו שלא!! דוד לא 
נעצר מול הקיר הזה!!! הוא יוצא לדרך לבד!!! הוא 
פועל מזוית עצמאית... וחותר אליה לבד... הוא 

ישיות שלו ואת כל מפעיל את כל האנרגיות הא
המשאבים שתלויים בו... הוא מכוין אותם לשם... 

 וכך הוא יוצר מהפכה ציבורית מלמטה!!!

הבנת את הדוגמא?? לא משלבים ידיים ומחכים 
לציבור החרדי שיזיז את עצמו... כי כל ישות שהיא לא 

 תלויה בך... אתה לא יכול להזיז אותה... 

נוע האישי כאן לא נותר לך אלא להתניע את המ
שלו!!! שזה כן תלוי בך... ולדהור קדימה... לא לחכות 
שהציבור החרדי יתעורר... כי הציבור החרדי מחכה 

 לך... שאתה תעורר אותו... 

--- 

ניגש לאחד הנושאים  כמה דוגמאות פרקטיות:
  הכאובים...

בישיבות שמותר בהם פלאפונים... ישנה לדאבוננו 
פלאפון שנראה כשר תופעה שישנם כאלו שמחזיקים 
 ותכל'ס זה לא... לא בדיוק כשר... 

עכשיו ככה: הראשי ישיבות שוברים את הראש מה 
לעשות עם הפירצה הזו!! איך לתקן את זה... וזה 

כי אבל למי?? לראש ישיבה!!! באמת כאב ראש... 
סו"ס ראש ישיבה מייצג את ההנהגה הרשמית של 

צריכה להיות הישיבה... ולכן כל נקיטת פעולה מצידו 
אתם הבחורים  וכאן מגיע המקום שלכם!!!מחושבת... 

שאכפת לכם!! הגיע הזמן שתבינו: ישנם דברים 
שהראש ישיבה לא יכול לעשות ואתם כן יכולים 

אתה  אתה!!!לעשות... סליחה אתם... לא אתם... 
כבחור שאיכפת לך ש"היה מחניך קדוש ולא יראה בך 

תה לבד!! יכול ליצור אוירה שמורה ערוות דבר..." א
וטהורה בישיבה... בלי חתימות... בלי עצומות... בלי 
הפגנות... אתה פשוט מחמם את האוירה ומחליט יחד 
עם עוד שני בחורים טובים ומובילים בישיבה  שאנחנו 
לא מוכנים שבחורים יחזיקו כאן "תואם כשר..." 

רואה נקודה!!! לא יקום ולא יהיה!! וברגע שאתה 
בחור שמחזיק כזה פלאפון... אתה ועוד שני חברים 
שלך "מרימים" אותו בצעקות.. לא ממקום של צולי"ם 
שצועקים גוואלד שודדים אלא ממקום של בחורים 
מכובדים ומבוגרים שאיכפת להם מהישיבה 
ומעבירים מסר מכובד חד משמעי ולא מתפשר 

יו שאנחנו לא מתכוונים לעבור על זה בשתיקה... עכש
שתבין: הראש ישיבה לא יכול לצעוק על הבחור הזה... 
)למה?? כי תקלוט בחור שמחזיק כזה פלאפון לא צריך לצעוק 
עליו... אלא לזרוק אותו מהישיבה על טיל... ולזרוק אותו מהישיבה 
אי אפשר מכל מיני סיבות שאתה יודע ולא צריך לדעת... וממילא 

י... אם הוא יצעק עליו הראש ישיבה בחיים לא יצעק עליו!!! כ
יתקבל רושם שמי שיש לו "תואם כשר" מקבל דו"ח עם נקודות 
ויכול להמשיך לנסוע הלאה בלי שלילה... אתה מבין שזה בלתי 
אפשרי?? כעת הכנסתי אותך פה על קצה המזלג לשיקולים נוסח 
מערכת... בקיצור: יש כל מיני שיקולים רב מערכתיים שאתה צעיר 

אבל אתה וחבר שלך מהקיבוץ.. אתם  ם...(מידי להבין אות
כן יכולים וכן צריכים לצעוק עליו!!! וזה מתבקש!!!! 

אתה מכיר את הפוזה המוכרת הזו ואיך אפשר שלא...   
יושבים שיושבים כמה בחורים בני עליה בישיבה... 

ונאנחים על המצב הרוחני הירוד של הבחורים 
שיש בישיבה... נאנחים וכואבים על המכשירים 

בפנימיה... ואז כמובן מותחים ביקורת למה הצוות לא 
עושה כלום... למה המשגיח יודע שיש בחדרים כך וכך 

  ואני אוחז שמגיע לכם מכות!!!!ולא עושה כלום... 

אתה יודע למה??? כי מה אתם רוצים מההנהגה?? מה 
אתם רוצים מהצוות של הישיבה?? למה אתם 

 ם?? חושבים שלהם יש השפעה יותר מכ

הרי בינינו... לצוות של הישיבה אין באמת את הכלים 
להשפיע מתוך הישיבה... הם יכולים במקרה הטוב 

לסלק... לאיים... אבל להשפיע מבפנים... ליצור 
אוירה שמורה וטהורה... זה רק אתם יכולים 
לעשות!! אז מה אתם נאנחים ומתלוננים על מה 

 שהצוות לא עושה???

צמכם ותפעלו... אתם צריכים קומו!! קומו אתם בע
לבא... בלי חתימות... בלי עצומות... בלי הפגנות... 
להגיע כמה בחורים בני עליה מבוגרים ולהחליט 
שאיכפת לנו מהרוחניות של הישיבה!!! תנצלו את 
המעמד שלכם כבחורים מבוגרים ונחשבים 

)ואם יש צורך תצרפו לשרותכם עוד כמה בחורים בישיבה... 

רק בלי עצומות ובלי שמות מבצעים ולא מטה  חשובים...

ותתחילו ליצור אוירה של אכפתיות ואפס  מפלגה(
סובלנות מול בחורים שהורסים לא את השם של 

של הישיבה...  השראת השכינההישיבה... אלא את 
)האמת היא שלא הייתי מעיז ליצור אוירה כזו בישיבה... אבל 

ום יש לכל ישיבה את היום יש מישהו שכבר הקדים אותי... הי
הרשם שלה שהתפקיד שלו לדאוג לקוסמטיקה של הישיבה... 
יש לו את המשתפי"ם שלו שצריכים לדאוג בצורה אלגנטית 
שזה יראה טוב... להזיז לצד כל מיני בחורים שלא עושים רושם 
מספיק טוב... ואת זה אתם מכילים!!! אתם מבינים שהישיבה 

אז זהו!!! שאם לרשם מותר... אז צריכה את הפוטוגניות הזו...  
גם לך מותר... גם לך מותר לדאוג לפוטוגניות הרוחנית שלא 

  (יראה בך ערוות דבר ושב מאחריך...

הגמ' בשבת אומרת שהראשונים שנענשו 
"אנשים שקיימו את כל התורה בירושלים... מי זה היה?? 

 כולה מאל"ף עד תי"ו... 

חטא רק מה??? למה הם נענשו?? מה היה ה
 שלהם?? 

הנביא אומר הגדרה שקולעת ישר ללב של 
 הנקודה: 

"האנשים הנאנחים והנאנקים על התועבות הנעשות 
 בתורה"

שמעת הגדרה?? שמעת מי היו האנשים האלו?? 
מדובר בבחורים הכי טובים בישיבה... כאלו 
שקיימו את כל התורה כולה... למדו שלוש סדרים 

.. נו... אז מה היה בהתמדה... הגיעו לתפילות בזמן.
 החטא שלהם???

 שהם נאנחו ונאנקו על התועבות הנעשות בתוכה!!!
כל כמה ימים היית שומע אותם נאנחים על 
סמארטפונים שיש בישיבה ועל הרמה הרוחנית 

למה  ותכל'ס הם לא עשו כלום!!!של הבחורים... 
הם לא עשו?? כי הם חיכו שההנהגה תעשה את 

ף??? וממקדשי תחלו!! הם זה... נו.. ומה קרה בסו
היו הראשונים שנענשו... כי גם אם ההנהגה אשמה 
במחדל... אבל אתה שנמצא בשטח... בזירה... אתה 
עוד יותר אשם... מה אתה נאנח?? מה אתה נאנק 
לראות תועבות?? קום ותתפוס יוזמה ותזעזע את 
אמות הסיפים... ההנהגה היא תמיד יותר מוגבלת 

אתה בזירה!! איך אתה רואה ממך... אתה בשטח!! 
תועבות ונאנח וממשיך הלאה?? קומו!! עמדו!!! 
ותפסיקו לשלב ידיים ולחכות להנהגה.. אתם 
תביעו את האכפתיות שלכם!!! אתם תזעזעו את 
אמות הסיפים עד שהצוות של הישיבה יגיד לכם 

)ברור שזה צריך להיות מתואם עם ההנהלה הרוחנית סטופ... 

אם לא בהסכמה רשמית... לכה"פ בקריצת של הישיבה... גם 
עין... או יותר נכון בשתיקה והתעלמות... אל תצפו לשיתוף 

זו דוגמא אחת... אם  פעולה גורף... מהסיבות שהזכרתי...(
ירצה ה' בשבוע הבא נמשיך לדוגמאות הבאות 

 שמחוץ לישיבה... 
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 לציון ברינה...   --'גילת' ב'רנן', ב'פדוים' (-)צומתאזעקה נשמעת כעת ב

אזעקה נשמעת כעת בחולית, כרם שלום, תלמי יוסף, שדה ניצן, בני נצרים... אבל הלו... לא להיבהל... הפעם זה קול תרועת 
קומו ונעלה ציון בית ה' אלוקינו... עולים יחד להבאת הביכורים... כולם מתאספים ויוצאים  -נוצרים. כי יש יום קראו חצוצרות..

יחד בשמחה רבה... יניב עם ביכורי התאנים... ור' שלמה עם ביכורי החיטה... כל אחד עם הביכורים שלו... ומתחילים בתהלוכה 
וקרניו מצופין זהב ועטרה של זית בראשו והחליל מכה לפניהם... עד שהם מתחילים  בשמחה גיל ורנן... והשור מהלך לפניהם

 להתקרב לעין הבשור!!!
לבנתיים אזעקה נשמעת כעת באופקים, תפרח, פדוים, פטיש, אורים, האמת היא שברגע הראשון יענקי נבהל... יש לו סיוטים 

קלטים... אבל לא יענקי!!! זה בסה"כ קולו של ראש המעמד מאזעקות... קולות חזקים מידי מזכירים לו ריצה מבוהלת למ
שמכריז קומו ונעלה ציון בית ה' אלוקינו... כן... פעם אזעקה היתה נשמעת כשהטיל מעזה מתקרב... והיום אזעקה נשמעת 

דויי)ם( ה' ישובון כשהתהלוכה בית ה' מתחילה להתקרב לאזורנו... כל תושבי אופקים והסביבה יוצאים בשיר וגם גילת ורנן... ופ
ובאו ציון ברנה ושמחת עולם על ראשם... ואז בצומת אורים!! שם היה המפגש המרגש... שלום עליכם, תושבי אופקים מה לכם 
פה ומי לכם פה?? והם עונים: לעלות לבית ה' אלוקינו... רגע... ומי אתם?? אנחנו מישוב ניר עוז ועין השלושה... אוהו... ברוך 

. כמה דאגנו לכם... כמה פעמים נשמעו אזעקות באזוריכם וחששנו לגורלכם..  והנה שמתי פקודתך שלום לא מחיה המתים..
 ישמע עוד חמס בארצך שוד ושבר בגבולייך... 

והנה לפתע מצד ימין... אי שם מרחוק נצפים המוני המוני אנשים עומדים מרחוק... קול צופייך נוטלים את המשקפת 
ם מתקרב מרחוק??? אוהו... לא יאומן!!! אתם יודעים את מי אנחנו רואים שם מרחוק...?? כל תושבי חאן ומשקיפים... מי זה ש

"והלכו אלייך שחוח בני מענייך והשתחוו על כפות רגלייך כל מנאצייך וקראו לך עיר ה' ציון קדוש ישראל..." הם עומדים  -יונס
מה שפעם היה -כן... הם יודעים בדיוק לאן אנחנו עולים... אנחנו עולים ל מרחוק... שחוחים... מבויישים... כנועים ומכבדים...

נקרא מסגד אל אקצא... אוי אוי אוי... פעם רק היית אומר מילה בהקשר הזה... כל הדרום היה בוער... "ותפחד תמיד מפני חמת 
 ח... המציק כאשר כונן להשחית" ואילו היום?? "איה!!! איה חמת המציק" איפה הוא... שחו

והתהלוכה שהולכת ומתעצמת.. כעת מתקרבת לצומת שער הנגב... שם מצטרפים אלינו כל תושבי שדרות... נתיבות... כמובן 
שתושבי שיבולים וגבעולים ומלילות... הם מופיעים עם ביכורי החיטה שלהם... ואז מפתיעים אותנו תושבי תדהר תאשור 

הלבנון אלייך יבא, ברוש תדהר ותאשור, לפאר מקום מקדשי ומקום רגלי אכבד", וברוש... בטח!! פסוק מפורש בנביא: "כבוד 
 אז זהו!!! כעת הגיע ארבע אחרי צהרים... 

כעת צריך לעצור את התהלוכה... כעת נחים מעמל הדרך... כידוע: בעליית הביכורים הולכים רק שתי ידות ביום... כלומר: רק 
ון נחים... כולם מתמקמים בשומקום... כן... אנחנו בסה"כ נחים כאן לאסוף כוחות שתי שליש מהיום הולכים... ובשליש האחר

לקראת המשך התהלוכה... הגיע שעת דמדומים... כולם יושבים בקדושה ובטהרה באהבה ואחווה ושלום ורעות... תושבי הישוב 
תושבי אופקים מתחילים לערוג כאיל כיסופים מתחילים לשיר נכספה וגם כלתה נפשי לחצרות ה' וכולם נסחפים אחריהם... 

תערוג על אופקי מים כן נפשי תערוג אליך אלוקים... באה השמש וכולם פורשים למנוחה.. מחר יש לנו עוד יום של מסע בדרך 
 לבית חיינו... 

תשכח שיש לנו פה עסק עם יענקי שלוימי ומוישי מתמקמים וכמובן ישנים רק תחת כיפת השמים!! מפני אוהל הטומאה... אל 
ביכורים שיש לזה קדושת תרומה והיא נפסלת בשלישי לטומאה... לכן אנחנו לא לוקחים סיכונים... יענקי נשכב בתוך השק 
שינה... ולפתע הוא נבעת!!! רגע רגע... ומה יקרה אם פתאום תהיה אזעקה... לאיפה נברח?? איפה יש לנו מרחב מוגן?? אבא 

)כל  מקראיהיענקי... שכחת?? אנחנו במרחב הכי מוגן שיכול להיות... וברא ה' על כל מכון הר ציון ועל מלטף את ראשו של 
רש"י( ונוגה אש להבה לילה כי על כל כבוד חופה  -הקרואים והמוזמנים אליה...( ענן יומם ועשן )להגין עליהם מן העכו"ם

רש"י( אל תדאג יענקי... זה בסדר... כי לא בחפזון תצאו  -כינה)ושבע חופות יש כאן ענן, ועשן, נוגה, אש, להבה, חופה, ש
ובמנוסה לא תלכון... נגמר הפאניקה... הסתיימה ההיסטריה, הסוף לבהלה ולריצה למקלטים, כי הולך לפניכם ה' ומאסיפכם 

 אלוקי ישראל... די יענקי... תצא מזה... 
של יענקי... אנחנו כעת בדרך לטיפול רגשי הכי מקיף ומשלים...  זה בסדר אבא של יענקי... אל תהיה מוטרד מהפוסט טראומה

אנחנו בדרך ליפה נוף משוש כל הארץ הר ציון ירכתי צפון... ברגע שיענקי יגיע לשם הכל יסתדר... עד אבא אל מקדשי קל 
 אבינה... הכל נהיה מובן... הכל פתאום מסתדר בראש... 

ים נראו בישוב ניצנים עת הזמיר הגיעו וקול התור נשמע בארצנו... האם אנחנו השעה כעת ארבע לפנות בוקר... והניצנ---
שומעים נכון?? אנחנו שומעים קולות של אזעקה מכיוון עזה... כן... קול אומרים הודו את ה' צבקות... התאנה חנטה פגיה 

 והגפנים סמדר נתנו ריח קומי לך רעיתי, והביאי ביכורים לה'... 
ררים לעוד בוקר... מי יודע האם יש לימודים היום או לא? מה מצב ההסלמה בעזה?? אבל לא!!! ביום תושבי אשדוד מתעו

ההוא יושר השיר הזה בארץ יהודה... כן... סו"ס הגענו לאשדוד!! אשדוד זה כבר בשורה... זה אומר שאנחנו מתחילים להתקרב 
)עוד מעט התהלוכה תפנה ימינה ואנחנו נחצה את ל נחלת יהודה... לירושלים עיר הקודש!!! אשדוד היא כבר הגבול המערבי צפוני ש

יסודות  שפלת יהודה ומשם נתחיל לטפס בהרי יהודה עד רגע לפני הפיסגה...  יהודה כידוע קיבל בהר ובשפלה ובנגב ובחוף הים, אשדוד היא בחוף הים,

עכ"פ תושבי אשדוד מה לכם פה ומי לכם פה??  ענו מנגב יהודה...(תושבי הדרום הג -והמושבות בשפלת יהודה, ירושלים בהרי יהודה, ואנחנו
שמחתי באומרים לי בית ה' נלך... חסידי אשדוד נפגשים עם ליטאי אופקים תפרח ונתיבות כאיש אחד בלב אחד... ששם עלו 

ה המנגינה של סוף היא היא עדות לישראל להודות לשם ה'... ואז מתנגנת ל --ה באהבה ואחוה ושלום ורעות-שבטים שבטי י
המזמור למען אחי ורעי אדברה נא שלום בך, למען בית ה' אלוקינו אבקשה טוב לך... כן... למען בית ה' אלוקינו!! ולו למענו!!! 
ולו בשבילו!! ורק בשבילו אדברה נא שלום בך... למען הטאטע זיסער המשותף לכולנו... למען ההר סיני המשותף שלנו שממנו 

ו"ם עלינו והם לא מבדילים בינינו... הם שונאים את כולנו כאחד... זורקים על כולנו טילים... הם לא מבדילים ירדה שנאה לעכ
בין צבע גרביים וקאפלוש... למען בית ה' אלוקינו אבקשה טוב לך... אל דאגה תושבי הדרום המבוהלים והסחופים... אל דאגה 

אוטוטו יתקיים בנו מקרא שכתוב: הנה לקחתי מידך את כוס  אחינו שבערים המעורבות שעברתם תקופה לא פשוטה,
התרעלה את קובעת כוס חמתי לא תוסיפי לשתותה עוד, ושמתיה ביד מוגייך אשר אמרו לנפשך שחי ונעבורה ותשימי לארץ 

נו!! כי עין בעין יראו גווך... עורי עורי לבשי עוזך ציון... חשף ה' זרוע קדשו לעיני כל הגוים וראו כל אפסי ארץ את ישועת אלוקי
בשוב ה' ציון!!! כן... שום פסוק לא בדיתי מלבי.. את כל זה התנבא עלינו ישעיהו הנביא לפני אלפיים חמש מאות שנה!!! 

כי בא יבא לא יאחר...  עוד עוד קצת נשימה עמוקה... ועוד קצת המתנה... אם יתמהמה חכה לו והנה... זה קרוב... קרוב מתמיד.. 
 עם סלסלאות הביכורים... ושמחת עולם על ראשינו... נא לשכוח מצלמות... אין צורך להנציח.. מדובר בשמחת עעעעולם!!!נפגש שם 
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 בקרוב ממש

מאיפה התחיל הכאוס של חטא 
 המרגלים??

יש את אנחנו נפגוש שני סוגי מרגלים...  בשבת הקרובה
רגלים ששלח משה לתור את הארץ ואוי השנים עשר מ

ולעומת זאת יש    אוי מה קרה... איזה אסון קרה מזה...
את המרגלים של ההפטרה... שיהושע בן נון שולח שני 

גלים חרש לתור את ארץ כנען... הכל הולכים... מר
חוזרים עם מידע... והכל מסתיים בלי פרץ ובלי יוצאת 

עניין לעשות בדיקת מ ובלי צווחה ובכי ברחובותינו...
 עומק:

מה ההבדל בין המרגלים של משה למרגלים של 
 יהושע?

 )סוף סוףפשוטים... ההבדלים את האז כמובן שיש 

 !!! לא זו הההנקודה...אבל בכל זאת מדובר בכלב ופנחס(
   הנקודה??אתה יודע מה 

שהמרגלים של הפרשה שלנו... זה  נקודת ההבדל היא:
א סמכנו על משה רבינו... מרגלים שלנו!!! אנחנו ל

 דרשנו מה שנקרא ועדת חקירה ממלכתית... אנחנו
רצינו להיות בעניינים ולפקח על העסק מקרוב אנחנו 

אנשים  ולכן "ותקרבון אלי כולכם ותאמרו נשלחה
יש צורך  כזו דרישה, כאן כשמגיעה ..." ממילאלפנינו

לח משקיף יצוגי וכל שבט ש כאן בשקיפות מלאה!!
חוזרים יש פה שימוע  וממילא כשהמרגלים מצידו...

שכל נציג שבט ומוסר את  רשמי ומתן עדויות פומבי
כשכך זה נראה מה הפלא מול משה רבינו...  עדותו

 אצל יהושע בן נוןשהעסק יוצא מכלל שליטה... אבל!!!  
כלל ישראל בכלל לא בתמונה...  זה עולם אחר לגמרי...

כל "יניים עצומות... אנחנו סומכים על יהושע בן נון בע
אשר תאמר אלינו נעשה וכל אשר תשלחנו נלך..." רק 

טכני  איזה בירוריש  ליהושע בן נון בעצמו מה???
יהושע  בשביל זה נקודתי כיצד לתכנן את פני החזית...

האנשים שנאמנים  שולח את האנשים שלו... את בן נון
 מידעהוחוזרים אליו עם  והם פועלים על פיו עליו

שום  לצאת מכאלו מרגלים חרש לא יכול קש..המבו
כי אין פה איזה חוות דעת חיצונית וביקורת של  נזק...

אמנם מצידו של משה אז   העם מול יהושע בן נון...
... אדרבה... "וייטב בעיני הדבר..." לא היתה בעיה רבינו

היה שקיפות מלאה... שאף שה רבינו דווקא בעד שתמ
שהו מתחת השלחן... אחד לא יחשוב שמסתירים מ

לא  אבל עלינו!!! עלינו היתה התביעה... למה אתם
תחליטו... האם "ויאמינו בה'  סומכים על משה רבינו...

 אם אתם מאמינים במשה...ובמשה עבדו" או לא??  
תנו לו... תתנו לו לשלוח את האנשים הנאמנים תאז 

ם יגידו אליו... תנו לו לשלוח את כלב ופנחס חרש... שה
ואם ... ושם הנושא יסגר לו את כל הפרטים ... הם יתנולו

יש כאלו שחוששים  נתרגם את זה למושגי דורנו: 
מאנשי חצר שמסתובבים בביתם של גדולי הדור ויש 
להם אולי השפעה על שיקול דעתו של הרב... ולכן 
מה?? מה אתה רוצה?? שהרב לא ישלח את המרגלים 

.. שאתה תשלח חרש שלו... אלא תהיה שקיפות מלאה.
את ה"איש אחד לשבט" שלך... והוא יגיש את 

 הדיאגנוזה?? אז זהו ש... שזה לא בא בחשבון... 
מה שבטוח דבר אחד: רב בא לא ניכנס כעת לחשש הזה... 

שאתה לא סומך על האנשים שלו... במילים אחרות אתה לא 
אני רק אומר  לחנך אותך... אני לא הולך כעת סומך עליו!!! 

רב הזה אל תלך!! כי הרי תסכים איתי שאתה לא הולך ל לך:
סומך עליו... אני  כן אני? לרב שאתה לא סומך עליו... רק מה

אם אתה לא  אז זהו שלא!!רק לא סומך על האנשים שלו... 
ומך על מי שהוא סומך... המשמעות היא שאתה לא סומך ס

בפרשת  שתבין: עליו וממילא עדיף יותר שלא תלך אליו... 
למה העליתונו : בפירוש למשה וקת כלל ישראל אומריםח

.. אנחנו לא סומכים עליך... בסיידר.ממצרים להמית אותי... 
הסתיים בנחשים השרפים... אבל זה זה ו כמה שזה היה חמור

 לא להאמין במשה עדיין היה פחות גרוע מחטא המרגלים...
זה גרוע... אבל כשזה מגיע בצורה מפורשת ובכנות אפשר 

סיים את זה מהר... אבל כשמתחיל פה מערבולת... אנחנו ל
משקיפים סומכים אבל תגיש מסמכים ותתן לנו להביא 

מצידנו... זה עלול להסתיים בחטא המרגלים... תחפש לעצמך 
 את הרב שאתה סומך עליו בעיניים עצומות...

 



“ 

 

 תרופת הפלא שנקראת פרופורציות!!!

מסע ההלוויה התחיל מבית המנוח בשעות הערב... כל בני המשפחה הלכו אחריו... בכיות 
והתייפחויות מכל עבר... כולם צועדים אחריו... ואז הגיעו סמוך לבית הקברות וכאן נעצרו... 

 נפטר בעצמו!!!!והתחיל ההספד... הספד אחד ויחיד!!! מי המספיד??? לא תאמין... ה
אבי המשפחה נטל את המקרופון ופתח ביבבה חנוקה ומתמשכת וכולם אחריו גועים 
בבכיה... ארכו כמה דקות ממושכות עד שהוא הצליח להוציא מילה מפיו... ואז הוא פתח 
ואמר: אשתי, בני ובנותי נכדי ונכדותי ניני ונינותי היקרים... כן... זה היה לפני שלושים 

בדיוק!!! בערב הזה ישבתי ובכיתי... התלוננתי... התמרמרתי למה ה' שונא ושתים שנה 
אותי... כי בשנאת ה' אותנו הוציאנו מארץ מצרים לתת אותנו ביד האמורי להשמידנו... 
ישבתי ובכיתי בכי של חינם... ולכן!!! לכן אנחנו פה מידי שנה בוכים בכי לדורות... בעוד 

אכנס לקברי בכוחות עצמי... אכסה את עצמי בגולל  כמה דקות אני אפרד מכם... אני
אני רק אגיד תודה רבה לה' על ודופק... ובמשך לילה שלם אני אשכב שם ולא אתלונן!!!! 

המשפחה הנפלאה שהוא נתן לי שמקיפה אותי כעת באהבה... אני אודה לה' על זה שהוא 
מלאך המוות לפתע יופיע זיכה אותי בעוד שנה של חיים... ואם חלילה וחס באמצע הלילה 

אני לא אתלונן... אני אומר שמע ישראל ובידו אפקיד רוחי... אנא מכם בני ובנותי: לא 
להתלונן!!! מתחנן לפניכם!! לא להיות כפויי טובה... אם אתם חוזרים מכאן ואתם נשארים 

 בחיים תלמדו להגיד תודה על מה שיש...
תודה על המקרר העמוס במן שיש בו את  תודה על המים המתוקים של בארה של מרים...

כל הטעמים שבעולם... תודה על ענני כבוד שמקיפים אתכם... והכי הכי: ברוך אלוקינו 
שבראנו לכבודו וחיי עולם נטע בתוכנו... תבינו שאבא שבשמים הוא הכי הכי טוב... ואם 

ו מיד שזה משה רבינו אומר לכם שבורא עולם החליט כך וכך אל תחשבו פעמיים... תדע
 הדבר הכי טוב והכי נכון ותרוצו לעשות אותו... 

סבא סיים את הספדו האישי... וכל בני המשפחה נפרדו ממנו בדמעות של צער... ויצאו 
 משם מלאי חיזוק בעבודת ה'!!! 

סבא נשכב בקברו, ויאסוף רגליו זו אצל זו... הניח ידיו זו על זו והתייחד עם קונו!!! סבא 
.. סבא רק מבקש סליחה מה' על מה שהיה ובמשך כל הלילה הוא מודה לה' כבר לא בוכה.

ולפתע בום!!!!! סבא מרגיש שמשהו נופל עליו... סבא פוקח עין על כל הטובות והחסדים... 
אחת... אוהו... אני לא מאמין!!!!! זה מן!!!! נפל עלי מן... זה אומר שהגיע הבוקר ואני חי!!!!! 

ה אומר גם שה' אוהב אותי... הוא נתן לי מן... ולא סתם נתן לי... אלא אבל זה לא רק זה... ז
נתן לי לפתח הבית... לא סתם לפתח הבית אלא לתוך הבית... לתוך הקבר... סבא פורץ 
בבכי נורא ואומר: מודה!!!! אני!! לפניך מלך חי וקיים!! ש ה ח ז ר ת !!! בי נשמתי בחמלה 

להזיז אצבע... אוה... זה מנסה  .. שש... אולי אני חולם.רבה אמונתך... סבא עדיין קצת חו
זז!!! הוא מניח את היד על הלב... כן... זה דופק... סבא ממשיך לשכב והוא פוצח בשבח 
והודאה: אלוקי, נשמה שנתת בי טהורה היא, אתה בראת, אתה יצרת, אתה נפחת בי, 

ד לבא!!! ואם ככה... אז כל ואמנם אתה עתיד ליטלה ממני!!!! אבל גם להחזירה בי לעתי
זמן שהנשמה בקרבי... כל זמן שאני חי... בשביל מה נשארתי בחיים?? בשביל להודות לך!!! 
שכן חובת כל היצורים לפניך ה'... להודות ולהלל לשבח ולפאר... בא"ה המחזיר נשמות 

" הזה סבא מרים את הראש בזהירות ומנסה להתיישב בקבר... כן... ה"דבר לפגרים מתים..
ב"ה מצליח להתיישב... ברוך אתה ה' מתיר אסורים!!! סבא מנסה להמשיך להתרומם... 
רגע... אני אצליח גם לעמוד?? כן... ה"דבר הזה" גם מצליח להיעמד לי... ברוך אתה ה' זוקף 

חצקל מתחיל ללכת בזהירות... אל תשכח שיש פה עוד קברים... יש פה עוד     כפופים!! 
   נשארו כאן...    חברים שמן הסתם

חצקל חזר הבייתה מאושר... שמח... ולא מפסיק להודות לה' על שהחזיר את נשמתו ---
אבל!!!! אל תמהר לשמוח... אתה חושב שחצקל חזר לחיים  בחזרה לעוד שנה של חסד... 

אז זהו זה...? זהו?? מעכשיו הכל טוב??? איפה... הוא רק חוזר הבייתה ומה הוא רואה?? 
.. סקנדל... הכל מלוכלך... נו... הוא פותח את המקרר.. רוצה לשתות חלב?? אין!! בדיוק בלגן.

נגמר החלב...  רגע ואיפה העיתון?? לא יודע... בזמן האחרון יש למערכת ההפצה כל מיני 
פיקשושים... הם מגיעים מידי מאוחר... טוב... נו... אחרי חצי שעה סו"ס הגיע העיתון... הוא 

עיתון ותנחש מה כתוב?? שמקימים ממשלה שמאלנית נגד החרדים... יקצצו פותח את ה
 לנו בקצבאות... יצרו את דרכינו... אוי אוי אוי... 

נו... מה אתה אומר על כזה בוקר שהתחיל על רגל שמאל... גם אין חלב... גם אין עיתון... 
 הבוקר או לא???  וגם כשיש עיתון אתה שומע שאנחנו "בחוץ..." האם חצקל יצליח לחייך

אחרי חצי שעה חצקל רואה בחלון את יענקלה...  יענקלה הוא אלטער בחור... הוא כבר ---
בן עשרים ושבע!! הוא הספיק לעשות תיפח לפני חטא המרגלים וממילא גם עליו חל 
גזירת תיפח במדבר... והנה... ב"ה הוא איתנו... גם הוא כעת חזר מבית הקברות בריא 

בל מוזר!! משום מה הוא מחייך!!!! אני לא מבין איך הוא מצליח לחייך... הרי אושלם... 
שלשום הוא אמר לי שהייתה הצעה טובה שבדיוק ירדה... אז איך הוא מצליח להסתובב 
מאושר?? מה... יכול להיות שהם כבר החזירו את ההצעה... לך תדע... אולי הם הורידו בגלל 

 אות של הדור ישרים של ליל תשעה באב... אולי...שהם רצו קודם כל לראות את התוצ
מה אתה אומר?? האם יש היגיון למה יענקלה שמח ומאושר למרות שהוא עדיין רווק 
מתבגר? ומה תגיד על מקרה עוד יותר עצוב... יש פה את געציל שהוא כבר היה נשוי... אבל 

כמה ימים ראיתי  הוא היה צריך להתגרש מאשתו בגלל שהיא היתה משבט אחר... ולפני
אותו איך שהוא בוכה למשפחותיו... ופתאום היום הוא מאושר ושמח... מה קרה??? מה... 

 הוא שכח שהוא אמור להיות עצוב וממורמר???
בקיצור: התאריך של תשעה באב בדור המדבר!!! זה היה יום מאוד מאוד מכונן!!! זה ---

.. מה יש?? בתחילת הלילה זה מתחיל היה אמנם יום קשה... אבל גם מאוד מעצים ומחזק.
עם מתח לא נורמלי... לוויות חיות ומצמררות... אנשים נפרדים מיקיריהם.. בכיות ויללות 
קורעות לב... במשך הערב כל אחד מוסר לבני משפחתו צוואות ברורות על איזה טעויות 

ואז!!! ברגע שמגיע לא לחזור... ואז מגיע רגע הפרידה... זהו... עד כאן ליל תשעה באב... 
פתאום  פתאום מהפך מאה שמונים מעלות!!!! הבוקר... הבוקר של תשעה באב...

ככככככולם מאושרים... כולם מחויכים עד לב השמים... כולם שמחים וצוהלים... 

מרוגשים... ועל מה?? על כלום!!!! לא קרה כלום!!! שום דבר מיוחד לא קרה 
אבל בכל   נורא שיש הרבה אנשים שנשארו שם בקברים( אם כבר קרה... קרה דבר)היום!!! 

זאת... מה כן קרה עכשיו שכולם כ"כ מאושרים ושמחים ואדיבים?? מה קרה שיש 
פתאום כזו אוירה טובה ברחוב?? מה קרה שכולם רגועים ושלוים... לא צועקים... 
לא מתעצבנים?? מה הקסם של היום הזה?? איזה צ'ק שמן נכנס לכולם בחשבון 

התשובה היא: מתנה אחת!!! אחת בלבד עם ישראל קיבל  שכולם ככה רגועים??
 באותו קרא עלי מועד... למתנה הזו קוראים במילה אחת: פרופורציות!!!!! 

פרופורציות זו ההתרופה בה"א הידיעה לככככל הצרות ביחד... אתמול הסתובבו 
חכה לילדים.. זה פה אנשים ממורמרים משלל סיבות... זה מחכה לשידוך... זה מ

מישהו נגע לו  -חם לו... וזה -עצבני שהולכת לקום ממשלה שמאלנית...  זה
בכבוד... זה חלם על איזה שטעלע והוא מאוכזב מעצמו... לזה המשכורת 
מתעכבת... וכמובן החלב שנגמר והחולצות הלא מגוהצות והתורים הארוכים 

בקצב או ביוקרה במכולת... ובפרט הנתונים המשפחתיים שלא עומדים 
החברתית... )וזו עוד הרשימה הקצרה...( לכל אחד יש את הסיפור שלו למה הוא 
מסתובב עם פרצוף ממורמר ועצבני... ואז מגיע לילה אחד ומסדר את ככככל 
העניינים ביחד!!!!  ליל תשעה באב... ליל איפוס הגדרות!!! כולם נשכבים 

 י... והשאר בונוס...בקברים... ומי שיוצא משם... תודה שאני ח
כן... למרבה האבסורד תשעה באב היה אחד ה"חגים" בעם ישראל!!!! למה?? כי ---

 אם בערב ילין בכי... אזי אוטומטית לבוקר רנה!!! 
 ברגע שבן אדם מאפס הגדרות בבת אחת הוא מבין שהכל מתנה!!! 

בגיליון  אני מוכרח לומר שזו לא חכמה לומר את זה... כבר הזכרתי כמה פעמים
זה... שהבני אדם בעולם מתחלקים לשני סוגים... יש את הסוג האופטימי שהכל 
בסדר והכל ורוד וטוב... ויש את האופי הפסימי... שכל מי שלא עונה יותר 
משעתיים הוא בחזקת נעדר שמי יודע... כל בדיקת דם הכי קטנה היא מי יודע ה' 

יודע איזה בשורה רוצים להגיד  ישמור... וכל פלאפון שמצלצל במוצאי שבת מי
לי... ומי שחי כך הוא חולה!!! הוא צריך ללכת פסיכולוג והלכתי!!! הלכתי 
לפסיכולוג וב"ה אני כבר הרבה פחות פסימי... אבל לכה"פ אני מאושר... אני 
מאושר שב"ה אני חי והוא ב"ה ענה לי בפלאפון והתברר שהוא חי.. המטוס ב"ה 

בת אמנם הגיע איזה טלפון בהול אבל זה היה מישהו לא התרסק... ובמוצאי ש
שרצה לדבר איתי בקשר לעלון... אז הוא צעק קצת... בסדר... העיקר שכולם 
בריאים... להגיד לך שזה בריא??? לא!!!! לא בריא!! הרב שלי שלח אותי לטיפול 

בלע"ר חבר שלי... בגיל שלי... שיש לו  אבל!!!! גם לי יש זכות דיבור...והלכתי... 
שמונה ילדים... וב"ה כולם ילדים טובים ומחונכים והכל בסדר.. ב"ה גומרים את 
החודש והמקרר מלא... ואין בעיות ולא צרות במשפחה... והוא בכל זאת ממורמר? 

כולו ממורמר עכשיו שאולי תקום ממשלה  הוא החולה הגדול ביותר!!!
הוא חולה ר איתו... שמאלנית... ואם הוא לא עבר בטסט השני אי אפשר לדב

ומה אני אעשה שאני לא רוצה לקלל אותו... אני לא מאחל לו שיעבור  אמיתי!!!!
לו בראש את התסריטי אימה שהיו לי פעם... אני לא מאחל לו שיהיה לו את 
הפחדים והחששות והפסימיות שהייתה לי... אבל אם היה לו רבע מזה הוא כבר 

ואני ה ושמאלה ויודע להעריך את החיים... היה מאושר!!! הוא היה מסתכל ימינ
אני לא מאחל לאף אחד!!! מניסיון אישי אל תהיו  אומר לך עם יד על הלב:

פסימיים!!! אני אומר את זה בשם כל הפסימיים וההיסטריים... האמת היא 
שבהתחלה חשבתי שאולי זה כדאי... נכון... אני משוגע... יש לי פחדים ואני 

ששות רחוקות... אבל בזכות זה אני הרבה יותר כנוע היסטרי מכל מיני ח
לרבש"ע... ואני בעל כרחי נאלץ להיות עניו ושפל ברך כי אני פשוט מפחד על 
העור שלי... והכי הכי: אני יודע להעריך כל דבר!!! אני יודע להעריך שקמים בבוקר 

שליט"א וכולם בריאים ושלימים... אז אולי כדאי ככה לחיות... אבל לא!! מו"ר 
התורה לא מעודדת  "לא בריא להיות חולה...."הורה לי שלא!!! איך אומרים?? 

אנשים חלשים בנפש שלהם... התורה רוצה שתהיה חזק ובריא ומהמקום הזה 
תכניע את הנפש שלך!!! ה' היה יכול לברא עולם של יתושים ונמלות חלשלושים 

ק על חלשים!! אדרה... ה' ולמשול עליהם... אבל לא!! זה לא כבוד ה' להיות חז
)אגב: ברא את שור הבר והלוייתן הגדולים והעצומים ועליהם!!! עליהם הוא מולך... 

על אותו משקל... אם כולנו חלילה וחס היינו  של עורו של לווייתן ואכמ"ל( הנורא זה הסוד
נכנסים למצב מאוזן בליל תשעה באב והיינו יוצאים משם בבוקר... כולנו היינו 

יותר כנועים... הרבה פחות מתלוננים... היה לנו פרופורציות... אבל הקב"ה  הרבה
לא מחפש את זה... הקב"ה רוצה שיהיה לך טוב!!! שיהיה לך חוזק והעצמה 
אישית... שלא תזדקק לבריות... ה' יתברך מצידו גם מאחל לך שתהיה עשיר ומלא 

בר עזות ובכל זאת בנכסים ויהיה לך ברמה העקרונית את התכונה של עשיר יד
תכניע אותה!! ה' מעדיף שתהיה חכם לקחת את כל החוסן והחוזק הנפשי הזה 
ולשעבד ולהכניע אותו מתוך הבנה שהוא הנותן לך כח לעשות חיל ולית לי 
מגרמי כלום... זה המצב האידיאלי... בלכתחילה ה' לא רוצה אנשים שפופים 

שוישמן ישורון ויבעט... אז הקב"ה  ושבורים... דא עקא!!! שכשאין ברירה... ברגע
אז אנא ממך: תשאר חזק!!! ותדאג נאלץ להטיל סנקציות ולספק פרופורציות... 

בכוחות עצמך ליצור אצל עצמך פרופורציות... כן... יש מקומות שצריך אותך 
בדחיפות... יש אנשים שסובלים והם צריכים את התמיכה שלך... ודווקא את 

מה אתה חזק אם לא בשביל לתת להם מצד אחד כח... החוזק שלך... בשביל 
ומצד שני לקבל מהם פרופורציות... עכ"פ בין כך ובין כך... לא משנה מי אתה.. 
חזק או חלש... האמת האובסולוטית היא שיש פרופורציות בחיים!! כל תלונה 
שלנו בחיים נובעת מחוסר פרופורציות... אבל אסיים במילה אחת: בתפילה!!!! 

ילה זה המקום היחיד שמותר להזיז את הפורפורציות לפינה ולמקד את בתפ
הזום מול המצוקה הנקודתית... אבל רק בתפילה.. לא בשבח שלפני כן ולא 

 בהודאה שאח"כ ואכמ"ל...
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